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Referat af fællesmøde mellem Handicaprådet og Ældrerådet 

29082024  
 

1. Velkomst og rammesætning af mødet ved Handicaprådets for-

mand Finn Amby 

 

Finn Amby bød velkommen og nævnte, at der er tradition for at vi mødes på 

denne måde og det har en stor værdi. Dagens møde er rammesæt med to 

oplæg, som kan inspirere på tværs. Det første hovedpunkt er ældrereformen 

og dens konsekvenser for Aarhus Kommune ved rådmand Christian Budde. 

Det andet punkt er Tilgængelighedsrådets arbejde ved Polly Dutsche. 

 

 
2. Oplæg og dialog om konsekvenser af ældrereformen på lokalt 

plan i Aarhus set i et bredere velfærdsperspektiv ved rådmand 

Christian Budde.  

 

Christian Budde gav oplæg om ældrereformen. Rådmanden fremhævede 

særligt dagsorden om selvbestemmelse for de ældre, tillid til medarbejdere 

og ledelse, samt samarbejde med civilsamfund og lokale som centrale te-

maer i reformarbejdet. 

 

I den efterfølgende dialog nævnte rådene flere temaer, de lagde særlig vægt 

på i reformarbejdet, herunder: 

- At der skal være opmærksomhed på snitfladerne mellem ældre og 

andre grupper i ældre- og serviceloven. 

- At der er behov for en styrkelse af demensområdet. 

- At der indenfor den eksisterende lovgivning allerede er mulighed for 

at igangsætte mange af de initiativer, der foreslås i ny ældrelov. 

- At der kan findes inspiration ift. velfærdsteknologi fx i ”Robotcaféer” i 

Japan. Rådmanden nævnte i denne sammenhæng, at der allerede 

mange steder arbejdes med velfærdsteknologi. 

- At der er behov for at sætte fokus på ældres retssikkerhed. 

- At der skal evalueres på de nuværende tilsyn og balancen mellem 

tillid og kontrol. 
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- At mennesker med handicap er for lidt omtalt i den nuværende kvali-

tetsstandard, og at der skal være sikkerhed for, at de omfatter alle 

grupper, der har behov for hjælp. 

 

Rådmanden nævnte, at både Ældrerådet og Handicaprådet havde leveret et 

stort bidrag i forbindelse med afholdelse af konferencen Etik og Velfærdstek-

nologi på Aarhus Rådhus i november 2022. 

 

Der vil blive udsendt invitation til Ældrerådet og Handicaprådet ifm. planlæg-

ning af en Etikkonference 2.0. 

 

Slutteligt drøftede de deltagende, at der er basis for et tættere og hyppigere 

samarbejde mellem Ældrerådet og Handicaprådet, eksempelvis ved koordi-

nering af høringssvar. Rammerne herfor drøftes på et møde mellem Handi-

caprådets formandskab og Ældrerådets forretningsudvalg. 

 
3. Oplæg og dialog om Tilgængelighedsrådets arbejde ved Polly 

Dutschke 

 

Polly Dutschke gav oplæg om Tilgængelighedsrådets opdrag og arbejde. 

 

Polly Dutschke lagde særligt vægt på Tilgængelighedsrådets brugerrepræ-

sentanter, der arbejder for at forbedre tilgængelighed og inklusion i Aarhus 

Kommune. 

 

Rådene drøftede i forlængelse af oplægget aftalen om Grøn Mobilitetsplan. 

Det blev af rådet bemærket, at planen har klare mangler omkring afstande 

og muligheder for handicapparkering. 

Det blev bemærket, at der i aftalen om Grøn Mobilitetsplan indgår et afsnit 

om tilgængelighed. 

 

Der bliver indkaldt til et særskilt møde med Handicaprådet, tilgængeligheds-

rådet og Ældrerådet omkring Grøn mobilitetsplan som en del af Samfundsdi-

alogen i efteråret. 

 

4. Eventuelt 
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Det blev under eventuelt igen nævnt, at der er basis for et tættere og hyppi-

gere samarbejde mellem Ældrerådet og Handicaprådet. 

 

Det blev i forlængelse heraf nævnt, at drøftelsen af de kognitive handicap 

også skal inddrages i et samarbejde rådene imellem. 

 

 

 


